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Protokół Nr 17 / 2020 / VIII 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych  

Rady Gminy Tarnowo Podgórne  

odbytego w dniu 24 czerwca 2020 roku 

 

Miejsce posiedzenia: posiedzenie on-line 

Godzina rozpoczęcia posiedzenia: 15:30 

 

Obecni członkowie Komisji:  

Marzena Gryska – przewodnicząca Komisji 

Elżbieta Szymkowiak – członek Komisji 

Julian Kiełczewski – członek Komisji 

Zuzanna Szulc – członek komisji 

Zbigniew Wróbel – członek Komisji 

Sławomir Knapski – członek Komisji 

 

Goście: 

Ewa Noszczyńska-Szkurat – I Zastępca Wójta 

Daria Kwiatkowska – Kierownik Wydziału Spraw Obywatelskich 

Kazimierz Szulc – Prezes Zarządu Stowarzyszenia TARSON 

Tomasz Szała – Sekretarz Zarządu Stowarzyszenia TARSON 

Grażyna Nowicka – Skarbnik Zarządu Stowarzyszenia TARSON 

Andrzej Kawa – Członek Zarządu Stowarzyszenia TARSON 

Michał Kapturczak – Architekt z firmy Consultor Sp. z o.o. 

 

Lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu.  

 

Porządek obrad jest następujący:  

1. Otwarcie posiedzenia Komisji.  

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołów z posiedzeń Komisji. 

5. Tematy posiedzenia: 

a) Podsumowanie programów zdrowotnych istniejących na terenie Gminy w tym in vitro 

oraz rehabilitacja dla osób starszych. 
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b) Spotkanie z przedstawicielami Stowarzyszenia TARSON – omówienie 

zaawansowania prac związanych z planami powstania ZAZ. 

6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Zakończenie obrad. 

 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji. 

1. Obrady otworzyła Marzena Gryska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych, która na 

wstępie powitała gości oraz członków Komisji. 

 

2. 2. Stwierdzenie quorum. 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych stwierdziła quorum wymagane do odbycia 

obrad. 

 

3. 3. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji przedstawiła porządek obrad. Wszyscy członkowie Komisji 

jednogłośnie przyjęli porządek obrad. 

 

4. Przyjęcie protokołów z posiedzeń Komisji. 

Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu nr 15. Członkowie 

Komisji jednogłośnie przyjęli protokół. 

Radna Marzena Gryska poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu z 16 posiedzenia. 

Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie przyjęła protokół.  

 

5. Tematy posiedzenia: 

a) Podsumowanie programów zdrowotnych istniejących na terenie Gminy w tym 

in vitro oraz rehabilitacja dla osób starszych. 

Przewodnicząca Komisji poprosiła Kierownik Wydziału Spraw Obywatelskich panią Darię 

Kwiatkowską o omówienie programów zdrowotnych na terenie Gminy.  

Pani Daria Kwiatkowska powiedziała, że na terenie Gminy działają następujące 

programy: 

- szczepienia przeciwko grypie dla osób powyżej 65 roku życia -  w tym roku 

szczepienia jeszcze nie były przeprowadzane, będą wykonywane jesienią. W roku 

ubiegłym została wykorzystana maksymalna kwota przeznaczona na program, tj. 15 

tysięcy złotych, zaszczepionych zostało 250 seniorów. Zainteresowanie tym programem 

jest coraz większe, można pomyśleć o zwiększeniu puli szczepień w tym programie. 
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- profilaktyka próchnicy zębów dla szkół podstawowych – w tym roku fluoryzację 

wykonano u 1572 dzieci, całkowity koszt realizacji programu wyniósł 24 078,54 zł. 

Program przeznaczony jest dla dzieci w zerówkach oraz w klasach od 1 do 6. 

Przeprowadzono 6 cykli fluoryzacji, koszt przypadający na jedno dziecko wynosi 14,90 zł 

netto na dziecko w zerówce i 9,50 zł na dziecko w klasach od 1 do 6.  

- in vitro – program został uruchomiony we wrześniu 2019 roku, w ubiegłym roku z 

dofinasowania skorzystały 3 pary, a w roku 2020 skorzystało 10 par. Uczestnicy 

programu składają wnioski w wybranej klinice, która weryfikuje wnioski pod względem 

medycznym, a następnie przekazuje do Urzędu Gminy. Na ten moment stwierdzono 

jedną ciążę. W jednym roku z programu może skorzystać 20 par, budżet na ten cel 

wynosi 100 tysięcy złotych.  

- wsparcie rehabilitacyjne dla seniorów – z programu skorzystało już 60 osób, 

zainteresowanie jest bardzo duże, w związku z pandemią przez chwilę była przerwa w 

realizacji projektu, punkty rehabilitacyjne nie działały, ale teraz seniorzy korzystają z 

programu. Budżet przeznaczony w tym roku na ten cel wynosi 100 tysięcy złotych, z 

programu skorzystać może jeszcze 140 osób.  

  

Odpowiadając na pytania Radnej Zuzanny Szulc pani Daria Kwiatkowska 

poinformowała, że pary zgłaszają się do kliniki, która przekazuje wnioski do Urzędu 

Gminy po weryfikacji aspektów medycznych, kliniki nie przekazują informacji o ilości 

wniosków odrzuconych. Wnioski, które wpływają do Urzędu Gminy są analizowane pod 

względem formalnym, w sumie wpłynęło 14 wniosków z czego jeden nie był przyjęty.  Na 

początku lipca klinika przekaże raport dotyczący efektów leczenia bezpłodności u par, 

które zgłosiły się do programu.  

 

Kierownik Wydziału Spraw Obywatelskich odpowiadając na pytanie Radnej Elżbiety 

Szymkowiak powiedziała, że aby skorzystać z programu rehabilitacji dla seniorów 

pacjent musi mieć skierowanie od lekarza rodzinnego lub specjalisty oraz musi to być 

osoba, która nie korzystała z rehabilitacji przez ostatnie pół roku. W celu wyboru 

realizatorów projektu ogłoszony został konkurs, do konkursu zgłosiły się dwie firmy: 

RehaPunkt i Karo-MED, obie firmy zostały realizatorami projektu, a środki zostały 

podzielone na obie firmy.  

 

b) Spotkanie z przedstawicielami Stowarzyszenia TARSON – omówienie 

zaawansowania prac związanych z planami powstania ZAZ. 
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Przewodnicząca Komisji powitała przedstawicieli Stowarzyszenia TARSON oraz pana 

Michała Kapturczaka - architekta, który zaprojektował budynek Zakładów Aktywności 

Zawodowej.  

Prezes Stowarzyszenia TARSON na wstępie przypominał, że podczas ostatniego 

spotkania na Komisji Spraw Społecznych (17 kwietnia 2019 r.) przedstawiony został 

plan stworzenia Zakładów Aktywności Zawodowej w Tarnowie Podgórnym i na sesji 

Rady Gminy (22 października 2019 r.) omówiony został plan stworzenia ZAZu oraz 

stowarzyszenie zobowiązało się do przedstawienia projektu architektonicznego. Pan 

Kazimierz Szulc powiedział, że projekt został wykonany przez biuro architektoniczne 

Consultor Sp. z o.o. w Tarnowie Podgórnym, na zlecenie i koszt Stowarzyszenia 

TARSON. Następnie Prezes Stowarzyszenia przedstawił założenia projektowe: 

- wielkość zatrudnienia - 45 pracowników fizycznych i 19 pracowników kadry 

zarządzającej 

- rodzaje produkcji i usług grupowane są w 6 działach (w tym uwzględnienie produkcji 

cichej i głośnej oraz z tradycyjną lub wzmożoną wentylacją) 

- pomieszczenia produkcyjne oddzielone ściankami działowymi o wielkości według 

potrzeb od 25-100 m2  

- na pierwszym etapie budowy całkowicie otwarta przestrzeń produkcyjna, która będzie 

mogła być podzielona według potrzeb na drugim etapie budowy (w ramach adaptacji 

budynku z dotacji z Urzędu Wojewódzkiego) 

- możliwość transportu wózkiem widłowym, odpowiednie ciągi komunikacyjne oraz 

przejścia  

- rampa przeładunkowa  

- w budynku znajdować się też mają: magazyny, narzędziownia, pomieszczenia socjalne 

dla pracowników, świetlica, stołówka, gabinet medyczno-opatrunkowy, gabinet 

rehabilitacji, pomieszczenia biurowe, sala ekspozycyjna produktów i usług, salę 

konferencyjną oraz pomieszczenie na biuro stowarzyszenia.  

- na zewnętrz budynku: parking na samochody dla kadry, mikrobusy dowożące 

pracowników i postój samochodu ciężarowego.  

- obiekt ma mieć charakter przemysłowy pod względem funkcji i wyglądu, rozwiązanie 

budowlane ma być niedrogie oraz umożliwiać szybką realizację lub realizację projektu 

etapami.  

Pan Kazimierz Szulc poprosił o wpisanie budowy Zakładu Aktywności Zawodowej do 

Planu rozwoju Lokalnego oraz o wskazanie działki po budowę.  

 

Następnie głos zabrał architekt – Pan Michał Kapturczak, który powiedział, że 

standardowo budynki produkcyjne projektuje się w taki sposób, że z przodu znajduje się 
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część biurowa, a z tyłu część produkcyjna, ale aby pokazać to jak istotna jest produkcja 

w Zakładach Aktywności Zawodowej projekt odbiega od powtarzalnego schematu.  

Architekt firmy Consultor Sp. z o.o. szczegółowo omówił projekt Zakładu Aktywności 

Zawodowej przedstawiony na prezentacji. Członkowie Komisji mogli zobaczyć budynek 

z różnych perspektyw oraz rzut pomieszczeń. Pan Michał Kapturczak pokazał członkom 

Komisji również możliwe sposoby rozbudowy Zakładu Aktywności Zawodowej jeżeli była 

by taka potrzeba oraz teren do dyspozycji. Architekt firmy Consultor Sp. z o.o. 

poinformował, że pomiędzy strefą biurową i produkcyjną zaprojektowany został 

dziedziniec, strefy oddzielone są ścianą przeciwpożarową, łącznia powierzchnia 

użytkowa budynku wynosi 1581 m2 po dodaniu pomieszczeń komunikacyjnych oraz 

pomieszczeń technicznych powierzchnia wynosi około 2000 m2. Projekt zakłada, że 

przed budynkiem znajdować się będzie 36 miejsc parkingowych (w tym również dla 

osób niepełnosprawnych) i 2 miejsca dla autobusów. Szacunkowy koszt inwestycji 

wyniósł by około 9 milionów złotych. 

 

Odpowiadając na pytanie Przewodniczącej Komisji autor projektu odpowiedział, że 

minimalna powierzchnia działki pod budowę obiektu powinna wynosić około 11 000 m2. 

Pani Ewa Noszczyńska-Szkurat odczytała informacje z dostarczonych materiałów 

informując członków Komisji, że powierzchnia działki budowlanej powinna wynosić 

11 382,5 m2, powierzchnia zabudowy budynkami - 2658 m2, powierzchnia utwardzona 

– 5110,5 m2, powierzchnia biologicznie czynna – 3614 m2 (32%).  

 

Radny Sławomir zwrócił uwagę na to, że część produkcyjna jest stosunkowo mała w 

porównaniu do części biurowej. Pan Michał Kapturczak powiedział, że strefa biurowa 

zaprojektowana jest w taki sposób aby zajmowała jak najmniejszą powierzchnię, 

wszystko zostało zaprojektowane zgodnie z przepisami aby pomieszczenia były 

przystosowane dla osób niepełnosprawnych.    

 

Odpowiadając na pytanie Radnej Zuzanny Szulc architekt firmy Consultor Sp. z o.o. 

powiedział, że projekt zakłada, że budynek będzie zbudowany z paneli warstwowych, 

które są stosowane w obiektach fabrycznych, wykończenie budynku w środku było by z 

metalu, a na zewnątrz blacha pomalowana proszkowo oraz żeby nadać miejscu 

przyjemniejszy wygląd można zastosować elementy paneli drewno podobnych, ale jest 

to już wariant trochę droższy.   

 

Radna Zuzanna Szulc zapytała o to czy da się szacunkowo przewidzieć jaką cześć 

kosztów budowy musiała by pokryć Gmina, a jaką część udało by się uzyskać z dotacji. 



  

Protokół Nr  17/2020/VIII z dnia 24 czerwca 2020 roku 
 

6 

Pan Kazimierz Szulc odpowiedział, że koszty budowy ZAZu w Goleniowie, który 

kosztował 18 milionów złotych, w połowie zostały pokryte z budżetu Gminy Goleniów, a 

w połowie z dotacji z Unii Europejskiej. I Zastępca Wójta dodała, że to czy uda się 

załatwić dotację na budowę Zakładu Aktywności Zawodowej w Tarnowie Podgórnym 

zależy od tego czy wśród dotacji z Unii Europejskiej znajdzie się takie zadanie. Prezes 

Zarządu Stowarzyszenia TARSON powiedział, że można otrzymać dotację z 

Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej w Poznaniu w wysokości około 3 milionów 

złotych, a po wybudowaniu Zakładu Aktywności Zawodowej na każdego 

niepełnosprawnego pracownika z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych przysługuje dotacja na działalność placówki.  

 

Pani Ewa Noszczyńska-Szkurat podpowiedziała, że warto regularnie sprawdzać i 

szukać dotacji z różnych źródeł. W przypadku gdy projekt budowy ZAZu będzie wpisany 

w Plan Rozwoju Lokalnego i znajdzie się zewnętrzna dotacja na budowę obiektu, to 

wówczas będzie można przyśpieszyć budowę Zakładu Aktywności Zawodowej aby móc 

skorzystać z dotacji. 

 

Odpowiadając na pytanie Przewodniczącej Komisji I Zastępca Wójta powiedziała, że być 

może uda się przeznaczyć teren w Jankowicach pod ZAZ, ale najpierw trzeba sprawdzić 

jakie są zapisy w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego. Członkowie 

Komisji Spraw Społecznych wraz z Zarządem Stowarzyszenia TARSON uzgodnili, że 

Stowarzyszenie złoży wniosek do Wójta Gminy z prośbą o zarezerwowanie terenu pod 

Zakładu Aktywności Zawodowej, na którym mógłby być wybudowany zaprojektowany 

budynek.  

 

Radny Julian Kiełczewski wyraził się o projekcie z aprobatą oraz dodał, że aby 

zrealizować koncepcję należy poszukać działki z zasobów Gminy, aby koszty były 

niższe.  

Radna Elżbieta Szymkowiak poparła koncepcję, ale zaznaczyła, że trzeba poszukać 

źródeł finansowania z zewnątrz ponieważ koszt realizacji inwestycji jest bardzo wysoki.  

Radny Sławomir Knapski również zaaprobował pomysł, ale zaznaczył, że trzeba 

ostrożnie gospodarować finansami, postarać się o dofinansowanie, aby Gmina 

partycypowała w kosztach.  

Pani Ewa Noszczyńska-Szkurat powiedziała, że przedstawiciel Stowarzyszenia 

TARSON może podejść do Urzędu Gminy do Tarnowskiego Centrum Wspierania 

Przedsiębiorczości i sprawdzić czy  w środkach unijnych przewidziane są dotacje z 

przeznaczeniem dla osób niepełnosprawnych.  
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Radna Zuzanna Szulc również poparła inwestycję oraz dodała, że uważa, że 

przedstawiony projekt jest przemyślany. 

Radny Zbigniew Wróbel tak samo jak pozostali członkowie komisji poparł projekt. 

O godzinie 16:55 Radny Sławomir Knapski opuścił posiedzenie. 

 

Na zakończenie dyskusji Przewodnicząca Komisji podsumowała najważniejsze 

informacje. 

 

6. Wolne głosy i wnioski. 

Nie podjęto. 

 

7. Zakończenie obrad.           

Przewodnicząca Komisji Spraw Społęcznych o godz. 17:00  zamknęła posiedzenie. 

 

Przewodnicząca 

 Komisji Spraw Społecznych 
 

/-/ Marzena Gryska 

 

Protokołowała: Joanna Chwiałkowska 


